



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2016

Authoritarian personality in the United States and Russia: shifts in a quarter century

Nikolay Popov

Abstract

The article continues the study of the authoritarian personality identified by T. Adorno and described in his classic work "The Authoritarian personality". The author compares his empirical research with the work published in the journal "Chelovek" in 1990, building on the results of his public opinion polls and surveys by sociological research centers. The results demonstrate the prevalence of authoritarian and ethnocentric syndromes in society.

Keywords list (en): AUTHORITARIAN PERSONALITY, AUTHORITARIANISM, ETHNOCENTRISM, T. ADORNO, PREJUDICE, OUTGROUP, CONFORMITY, AGGRESSION AND TOLERANCE

Date of publication: 01.12.2016

Citation link:

Popov N. Authoritarian personality in the United States and Russia: shifts in a quarter century // Chelovek. – 2016. – Issue 6 C. 75-85 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000600-1-1-ru-6/>

Авторитарная личность в США и России: сдвиги за четверть века

Попов Николай Петрович

Аннотация

Статья продолжает исследование авторитарного типа личности, выявленного Т. Адорно и описанного в классическом труде "Авторитарная личность". Автор проводит сравнение своих последних эмпирических исследований с работой, опубликованной в журнале "Человек" в 1990 г. Делается вывод, что российское общество пока еще далеко от толерантности. Рост национального самосознания, патриотических настроений не могут полностью компенсировать неприятие "инаковости", которое в условиях увеличения социальной поляризации общества, этнической миграции приобретают новые формы.

Ключевые слова: АВТОРИТАРНАЯ ЛИЧНОСТЬ, АВТОРИТАРИЗМ, ЭТНОЦЕНТРИЗМ, Т. АДОРНО, ПРЕДРАССУДКИ, АУТГРУППЫ, ПОДЧИНЕНИЕ, АГРЕССИЯ, ТОЛЕРАНТНОСТЬ

Дата публикации: 01.12.2016

Ссылка для цитирования:

Попов Н. П. Авторитарная личность в США и России: сдвиги за четверть века // Человек. – 2016. – Номер 6 С. 75-85 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000600-1-1-ru-6/>